
Dankzij succesvol beleid 

Toekomst lacht KV De Kolk weer toe 
Kaatverenigingen hebben steeds vaker moeite leden binnen de perken te houden, om maar te zwijgen over 
het aantrekken van nieuwe leden. Zelfs traditionele kaatsbolwerken laten het op partijen die er toe doen, 
regelmatig afweten. Bij kaatsvereniging KV De Kolk van Ouwe-Syl lijkt het tegenovergestelde waar. Wat is 
het geheim van de 112 jaar oude club die, vanuit een diep dal, steeds frequenter boppeslagen produceert. 

In de blauwe boerderij aan de Stienzer Hegedyk onder Vrouwenparochie wordt voorzitter Jitse Porte over het 
wel en wee van KV de Kolk aan de tand gevoeld. Ook bij het jongere ‘broertje’ van Sake, al was die de meest 
talentvolle kaatser uit deze kaatsfamilie, stroomt het bloed sneller wanneer de kaatssport ter discussie komt.  

Recente successen  
KV De Kolk van Ouwe-Syl ziet in 1909 
het levenslicht en dankt haar naam aan 
het smûke kaatsveldje aan de Kolk. 
Sinds 1961 wordt gekaatst op het veld 
dat ’s winters dienst doet als ijsbaan. 
Het groen-paarse boek ‘KV de Kolk 100 
jaar’ vertelt, dat de club een rijke 
historie kent. De meest in het oog 
springende recente successen van KV 
de Kolk zijn die van Margriet Koelmans 
(winnares 35ste dames PC in 2011) en 
de winst van Johannes Dijkstra op de 
150ste PC. Lytse Johannes stijgt 30 juli 
2003 boven zichzelf uit en krijgt voor 
zijn magistraal optreden de koningsbal 
omgehangen. Het zijn de tijden 
waarvan de club alweer jaren slechts 
durft te dromen. 

 

 

Dieptepunt 
Dat het in sport kan verkeren, wordt kort 
na het eeuwfeest pijnlijk duidelijk. Op 21 
februari 2011, nog geen twee jaar na het 
historische jubileum, beleeft KV De Kolk 
een dieptepunt in haar bestaan. Het 
teruglopend ledental (30 senioren en 
slechts 10 jeugdleden) en een gebrek 
aan interesse en beleving in het kaatsen, 
noopt het bestuur tot het uitschrijven 
van een ingelaste leden bijeenkomst. In 
de matig bezochte ledenvergadering 
(illustratief voor die periode) wordt de 
aanstaande opheffing van de club 
aangekondigd, tenzij...  



De ommekeer 
Het voortbestaan van de club hangt aan een zijden draadje, maar gelukkig is de redding nabij. Op deze trieste 
bijeenkomst, voorkomt Herta Miedema dat de ‘slag op ‘e doad’ verloren gaat. Ze polst nog dezelfde avond 
enkele leden, waaronder Jitse Porte, met de vraag of ze de club de helpende hand willen toesteken: “D’r waar 
gyn jeugd meer en ok senioren lieten ‘t ôfwete om wat leuks te organiseren.” Het charmeoffensief van Herta 
resulteert na een wedervraag van Porte in het beoogde effect: “Ik ston niet fort fooran om te sêgen, ik doen  

dut wel even. Ik saai teugen Herta, astou in ’t bestuur gaast, dan wil ik dat ok wel.” De avond krijgt hiermee 
een onverwacht positieve wending, het voortbestaan van de KV is veilig gesteld! 

Bining met ’t kaatsen 
Met de komst van vers bestuurdersbloed is in eerste instantie het tij nog niet gekeerd. De kersverse voorzitter, 
die kaatsfanaat en dorpshistoricus Sytse Keizer heeft afgelost, weet dat het seniorenkaatsen belangrijk en 
waardevol voor de club is, maar: “At je gyn anfulling fan onder ôf hewwe, dan hew je gyn toekomst. En, 
útaindlik houwt ‘t dan op.” De vraag is vervolgens, hoe zorg je ervoor dat kinderen weer spelvreugde aan het 
kaatsen beleven? 
Porte weet dat 
kaatsen vroeger op 
school vast 
onderdeel van 
lichamelijke 
opvoeding was. Hij 
constateert dat er 
tijdens gymles 
nagenoeg geen 
aandacht is voor de 
kaatssport: “Je 
motte de skoal just 
met krije, dan krij je ok de bining met ’t kaatsen”.  

Langdurend schoolkaatsproject 
Porte benadert Romy van der Veen, die met haar kaatsachtergrond en CIOS opleiding wordt aangetrokken om 
de schoolkaatstrainingen te verzorgen. Nadat de schoolleiding groen licht geeft, gaat het schoolkaatsproject 
van start. Kinderen ervaren tijdens gymles drie weken lang de ins en outs van het kaatsspel. Door dit jaar, na 
jaar, na jaar te herhalen, i.c.m. trainingen en wedstrijden bij de club zelf aan te bieden, werpt dit nu steeds 
meer vrucht af. “De gewoonte, datst op Ouwe-Syl weer lid fan de kaatsclub bist, ik hew ’t idee dat dat soa 
starigan  bitsy bij bitsy werom komt. De kines groeie der weer met op.” Door daarnaast goeie 
trainingsvoorwaarden te faciliteren, zoals het aanstellen van ervaren trainers die kennis en affiniteit met 
jeugdkaatsen hebben, creëer je een klimaat waarin kinderen plezier in de sport vinden, wat meestal tot hogere 
prestaties leidt. 

Eerst lere, dan kinne… en dan de priis winne 
Het Bildtse motto: ‘Eerst 
lere, dan kinne… en dan de 
priis winne’,  past dan ook 
naadloos in het gevoerde 
beleid van KV de Kolk. De 
resultaten van de lange 
adem, inzet van bestuur, 
trainers en vrijwilligers, 
komen in de uitslagen 
steeds vaker tot 
uitdrukking.  



Na meer dan 15 jaar is er dit jaar eindelijk weer een jongenspartuur dat aan de Freule heeft gesnuffeld. Ook al 
blijft het optreden van Rick Peperkamp, Martin Tjepkema en Sjoerd van der Schaar beperkt tot de eerste 
omloop, de piepjonge knapen doen ervaring op tussen de veelal oudere jongens. De Olympische gedachte 
overheerst nu nog, maar de honger naar meer is nog lang niet gestild.  
Een aantal jonge 
Sylster weet zich op 
federatiepartijen 
regelmatig in de 
prijzen te kaatsen en 
ook staan Sylster 
kaatstalenten op 
KNKB niveau hun 
mannetje. “Wy 
hewwe d’r ’n paar 
jongens bij sitten 
wer at ik fan 
overtúgd bin, dat at 
die deursette en d’r 
nocht an houwe en wy se d’r bij helpe, dat dat prima kaatsers worre kinne”, zo verwoord Porte de huidige 
situatie. 

Toekomst 
Uit het plezier en enthousiasme welke de kinderen op Ouwe-Syl aan de kaatssport beleven, valt op te maken 
dat kaatsen dus niet per definitie overal in zwaar weer zit. Met 40 jeugdleden en evenzoveel seniorenleden 
ziet de toekomst van KV de Kolk er, in tegenstelling tot 10 jaar geleden, weer een stuk rooskleuriger uit.  

De Sytse Keizer Pertij draagt zeker bij aan het succes van de kaatsvereniging. Niet alleen voor kinderen van 
Ouwe-Syl is dit de meest in het oog springende kaatspartij, ook jonge kaatsers uit de regio weten al jaren de 

weg naar het groene Bildtse kaatslaken te vinden. De 
oud voorzitter, naamgever en initiatiefnemer van de 
partij geniet, net als zijn 44 jarige buurman en huidige 
voorzitter, van het Sytse Keizer effect.  

 

Vrijdag 20 augustus verschijnen maar liefst 72 
kinderen (waarvan meer dan de helft uit eigen 
gelederen) op de Syste Keizer Pertij. Nooit eerder 
hebben zoveel kinderen deelgenomen aan deze 
kaatspartij, die voor de dertigste keer in successie is 
georganiseerd. Als het gevoerde beleid en deze dag 
graadmeter voor de toekomst van KV de Kolk is, ja 
dan…, dan lacht de toekomst KV de Kolk weer toe. 

 

 

 

 


